
Pirkanmaan hyvinvoin�alue 

Valtuustoaloite 

Aluevaltuusto 10.2.2025 

 

Uusi hyvinvoin�keskus Mäntä-Vilppulan kaupunkiin 

 

Esitän valtuustoaloiteena, etä Mäntä-Vilppulan kaupunkiin rakennetaan uusi hyvinvoin�keskus,  

joka kokoaa sosiaali-ja terveystoimijat saman katon alle. 

 

Keskustelua asiaan liityen on hyvä aloitaa Mäntänvuoren Terveyden ja Mäntä-Vilppulan kaupungin 
kanssa. 

Tärkeää on saada hanke pikaises� Pirkanmaan hyvinvoin�alueen ja Mäntä-Vilppulan kaupungin 
investoin�suunnitelmiin. 

 

Terveydenhuollon palveluja Mäntä-Vilppulan kaupungissa ovat järjestäneet Ylä-Pirkanmaan 

kuntayhtymä, Pirkanmaan sairaanhoitopiiri vuoteen 2013 ja tästä eteenpäin vuoteen 2022 

Mäntänvuoren Terveys. Vuonna 2022 toteutetun hyvinvoin�uudistuksen jälkeen sote-palvelujen 

järjestämisvastuu on toteutetu Pirkanmaan hyvinvoin�alueen ja Mäntänvuoren Terveyden kesken.  

Sopimus sotepalveluiden tuotamisesta Mäntänvuoren Terveyden kanssa jatkuu vuoteen 2031. 

 

Sote-�lat Mäntä-Vilppulassa ovat epäkäytännölliset ja vanhanaikaiset eikä niihin ei ole panostetu 

vuoden 2013 jälkeen juuri lainkaan. Vuodesta 2022 on jääty odotamaan, mitä  kiinteistöjä  

Pirkanmaan hyvinvoin�alue tulee vuokraamaan ja tämä on johtanut kiinteistöjen 

kunnostamisen jäätymiseen. Siirto näihin �loihin tapahtui nopeas� vuonna 2013  

Mäntän en�sestä sairaalasta muun vaihtoehdon puutuessa. 

 

Mäntä-Vilppulan kaupungin tunnuslukuja: 

Väkiluku 31.12.2024  9 278 

 Miehiä: 49% 

Naisia: 51% 

 

https://fi.wikipedia.org/wiki/Luettelo_Suomen_kunnista_v%C3%A4kiluvun_mukaan


 

Ikäjakauma 2020 

– 0–14-v. 11,5 % 

– 15–64-v. 52,8 % 

– yli 64-v. 35,7 % 

 

Ikäjakauma kertoo mitä palveluja asukkaat tarvitsevat ja mitä asioita kaupungin ja Pirkanmaan 
hyvinvoin�alueen on hyvä kehitää.  

Mahdollises� uuden tulevan hyvinvoin�keskuksen palveluja voisivat käytää osa Juupajoen, 
Ruoveden, Keuruu ja Jämsän asukkaista. 

Näiden kun�en yhteenlasketu asukasluku on noin 23 000. Asukkaillahan on oikeus hakeutua 
lähimmälle terveysasemalle. 

Mäntä-Vilppulan kaupungin osalta vuosi 2024 oli muutovoitoinen. Kaupunkiin muutaa iäkkäitä 
ihmisiä. 

 

Miksi uusi hyvinvoin�keskus? 

Sarapihan terveyskeskuksessa Mäntässä saataa olla sisäilmaongelma tai ainakin ilmastoin�ongelma.  

Tekniikka ei saa kesäisin ilmastoin�a vastaamaan nykyaikaista/ nykyistä tarveta.  

Vuodeosastotopaikat hyvinvoin�alueella ovat riitämätömät, joten modernin ja useampipaikkaisen 

vuodeosaston saaminen olisi tarpeen. Tämä takaisi myös kuntalaisille ja hyvän mahdollisuuden 

päästä jatkohoitoon omalle paikkakunnalle, myös ympäristökuntalaisille. Tällä hetkellä 

vuodeosaston �lat ovat toimimatomat erityises� kesäaikaan, koska ilmastoin� ei vastaa  

nykyvaa�muksiin. Joka huoneessa tulisi myös olla oma wc (eristyspo�laat!). 

 

Ensihoidon asemapaikan saaminen samoihin �loihin tukisi erityises� kiirevastaanoton toimintaa.  

Tarvitaessa saataisiin lisäkäsiä avuksi ja hätä�lanteissa apu olisi lähellä. Kiirevastaanotolla ajoitain 

tarkkailupaikat täytyvät, kun jatkohoitoon pääsy viivästyy (johtuen hyvinvoin�alueen sisäisestä  

systeemistä). Kiirevastaanoton resurssit pystyvät vetämään vielä enemmän po�lasmateriaalia,  

jos �lat olisivat toimivammat (myös kiirevastaanoton aukioloajan laajentaminen toiveena edellisessä 

valtuustoaloiteessa). Osaamista ja tahtoa löytyy varmas� henkilökunnasta. 

 



Lääkärivastaanoton toiminnan kannalta �lat ovat toimimatomat. Huoneita on liian vähän ja  

tästä syystä toimintoja joudutaan jakamaan Sarapihan eri puolille sekä muihin toimipaikkohin.  

Mäntä-Vilppulan alueella (ja sarapihassakin) toimintojen keskitäminen toisi synergiaetuja  

ja säästöjä (amma�laisten sujuva konsultaa�o face to face). Hyvinvointalueella tavoitellaan  

omalääkäri-omahoitaja-mallia tai �imimallia aluksi pitkäaikaissairailla. Tällöin toimivat ja riitävät �lat 

takaavat hoidon jatkuvuuta po�laan kannalta, hyvinvoin�alueen ja  kunnan kannalta tuovat säästöjä 

sekä tukevat työntekijöiden työssäjaksamista. Myös työturvallisuus tulee huomioida (tällä hetkellä  

vastaanotohuoneet eivät ole turvallisia (esim 2 uloskäyn�ä). Aina kun amma�laiset työskentelevät 

samassa paikassa, tuo se sujuvuuta ja säästöjä po�laan kannalta. 

 

Mie�täväksi: miltä näytää perusterveydehuollon kiinteistöjen �la esim, 10 vuoden päästä, jos 

kunnat eivät uskalla investoida eikä hyvinvoin�aluekaan niin tee vaan vuokraa sotekiinteistöjä 

12 kuukauta kerrallaan. Mäntä-Vilppulan kaupunki on valmis keskusteluihin. 
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